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Взаимосвязь мотивации и уровня макиавеллизма у сотрудников 
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Объект исследования – взаимосвязь мотивации и уровня макиавеллизма. 

Предмет исследования – взаимосвязь мотивации на успех и неудачу с 

уровнем макиавеллизма у сотрудников коммерческих организаций. 

Цель исследования – выявить наличие взаимосвязи мотивации и уровня 

макиавеллизма у сотрудников коммерческих организаций. 

Основные результаты. В результате проведенного исследования было 

установлено, что у сотрудников коммерческих организаций, уровень 

эмпирический относительно теоретического незначим.  У сотрудников с высоким 

уровнем мотивации отсутствует взаимосвязь с высоким уровнем макиавеллизма в 

профессиональной деятельности. 

 Ключевые слова: МАКИАВЕЛЛИЗМ, СКЛОННОСТЬ К МАНИПУЛЯЦИИ, 

МАКИАВЕЛЛИЗ В МЕЖЛИЧНОСТНЫХ ОТНОШЕНИЯХ, УРОВЕНЬ 

МАКИАВЕЛЛИЗМА. 

 

 

ANNOTATION 

The relationship of motivation and level of Machiavellianism employees of 

commercial organizations / Denis Petrovich Papkov; Faculty of Philosophy and Social 

Sciences, Department of Psychology; scientific. hands. A.I. Kulak. 

The object of study - the relationship of motivation and level of Machiavellianism. 

Subject of research - the relationship of motivation for success and failure of a 

Machiavellian level employees of commercial organizations. 

The purpose of research - to identify a relationship of motivation and level of 

Machiavellianism employees of commercial organizations. 

Main results. As a result of the study it was found that the employees of 

commercial organizations, the level relative to the theoretical empirical insignificant. 

Employees with a high level of motivation is no correlation with high levels of 

Machiavellianism in professional activities.  
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